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Voorwoord 

 

Beste kleindierliefhebbers, 

Tijdens dit schrijven is het een dag met bewolking en regenachtig weer. Het is eind maart en 

ik kan op dit moment nog niet zeggen dat het voorjaar echt in de lucht hangt. Het zal best 

goed komen, misschien duiken we straks wel gelijk de lange en warme zomer in. Ik hoop dat 

bij een ieder van u wel het voorjaar in de schuur is en dat er vele jonge dieren in de hokken 

rondlopen. Ik hoor om mij heen wisselde geluiden. Bij de één gaat het super en bij de ander 

gaat het moeizaam. Lang geleden zei ooit een fokker tegen mij: “De natuur kun je niet 

dwingen heb geduld het komt vanzelf en voordat je het weet heb je een hok vol.” Aan deze 

woorden hou ik me altijd maar vast. Het komt vast goed dit jaar. 

Helaas was het wederom een rampjaar voor de A.I gevoelige diergroep. Door alle 

onzekerheden zijn veel fokkers van deze diergroepen minder gaan fokken of zelfs gestopt. 

Gelukkig lijkt er een einde te komen aan deze ellende omdat er gevaccineerd mag gaan 

worden tegen de vogelgriep. Hopelijk resulteert dit dat deze diergroepen weer geshowd 

mogen worden dit jaar. Wij als bestuur hopen dat de veren weer aanwezig zijn op één van 

onze shows. 

Ook in 2022 hebben we weer nieuwe leden mogen verwelkomen. Ik heet eenieder hartelijk 

welkom bij A.K.P.V. en ik hoop dat u zich snel thuis gaat voelen in onze vereniging. Als u 

vragen hebt of iets anders kwijt wil neem dan gerust contact op met één van de 

bestuursleden. 

Na 2 jaar geen bondsshow te hebben gehad was er in januari er weer één. In 2020 werd de 

laatste gehouden in Assen. Helaas was deze locatie niet meer beschikbaar en moest een 

nieuwe locatie gezocht worden. De Noordshow, waar de bondsshow is ondergebracht, heeft 

een nieuwe locatie in Hardenberg gevonden. Het is een prachtige, ruime locatie waar je een 

prima show kunt organiseren. Er waren diverse leden van de vereniging die dieren hadden 

ingezonden en zeker niet zonder resultaat. De Noordshow wordt georganiseerd door 

vrijwilligers en het vinden van vrijwilligers wordt steeds lastiger. Maar ook het financiële 

plaatje is er eentje om over na te denken. Hopelijk kan en wil de KLN deze tentoonstelling 

financieel ondersteunen. De landelijke bondsshow mag toch niet verloren gaan! 

Op diverse shows hebben de leden van AKPV goed meegedraaid. Diverse malen is het 



felbegeerde predicaat ‘Uitmuntend’ behaald. Wij als bestuur zijn daar enorm trots op. Alle 

winnaars van harte gefeliciteerd met deze geweldige resultaten. 

A.K.P.V. staat landelijk hoog aangeschreven. Het is belangrijk dat we met elkaar de kwaliteit 

van de dieren hooghouden. De onderlinge samenwerking is hiervoor cruciaal en dat is en 

moet de kracht zijn binnen onze vereniging. 

Naast de onderlinge samenwerking is het heel belangrijk dat onze hobby in beweging blijft. 

We moeten niet vastroesten in oude patronen, maar juist vooruitkijken en zoeken naar 

vernieuwingen. De hobby moet toekomstbestendig worden en dat alleen kan ervoor zorgen 

dat onze hobby blijft bestaan. 

 

We hebben voor u jaarboek weer een mooi jaarboek gemaakt met diverse verslagen en 

artikelen. We hopen dat u op uw gemak ervan kunt genieten. Ik wil de redactie weer 

bedanken voor het vele werk wat er gedaan is om er een mooi jaarboek van te maken! 

Ik wil iedereen bedanken die de vereniging geholpen heeft op welke manier dan ook! Wij 

hopen als bestuur dat u in 2023 ook weer beschikbaar bent voor A.K.P.V. 

Namens het gehele bestuur wens ik jullie allen veel gezondheid, een goed fokseizoen en veel 

leesplezier! Wij hopen jullie te mogen begroeten op een van onze activiteiten binnen de 

vereniging! 

P.A. Bakker 

Voorzitter 

 

 

 

 



Jongdierendag 
Op 24 september 2022 hielden we een jongdieren keuring in de bedrijfshal van de firma A. Huizer. 
Ingezonden waren 400 dieren, zoals konijnen, cavia’s en sierduiven. Een mooi aantal en zeker de 
moeite waard om te bewonderen. 
Alleen voor AKPV leden, dus het werd wederom geen open jongdierendag. 

Voor onze kleindierliefhebbers is het al een aantal jaren een moeilijke tijd. Daarom is het ook zo 

belangrijk om in deze moeilijke tijden als vereniging actief te blijven voor onze leden. Het kan toch 

niet zo zijn dat we jonge dieren fokken, verzorgen en zien opgroeien tot prachtige dieren en dan niet 

naar een show kunnen gaan.  

Helaas geldt dat niet voor de hoenders, de vogelgriep houdt ons nog steeds in z’n greep. 
Daardoor zijn veel fokkers van deze diergroep gestopt of hebben het fokken van deze dieren op een 
laag pitje gezet. 
De keurmeesters deden hun best om de dieren zo goed mogelijk te keuren en eventuele vragen te 

beantwoorden. 

Al met al een zeer geslaagde dag voor fokkers en bestuur, waar we als bestuur ook best trots op zijn. 

 

De hoogste punten vanaf 96,5  op een rijtje: 

 

Konijnen 

Wener Blauwgrijs  96,5  A. Breure 

Angora wit roodoog  96,5  B. Mimpen 

Angora wit roodoog  96,5  G.D. Stigter 

Thrianta   96,5  H. v.d. Velde 

Klein zilver midden zwart 96,5  H. v.d. Berg 

Klein zilver licht zwart  97  P.A. Bakker 

Tan zwart   96,5  Comb. Huizer 

Tan zwart   96,5  A. de Visser 

Tan zwart   96,5  H.C. Groen 

Tan zwart   97  G. v.d. Laar 

Tan zwart   96,5  D. Ridderbos 

Ned. Hangoordwerg  96,5  H. v.d. Berg 

Ned. Hangoordwerg  96,5  Comb. Jan en Hennie 

Kleurdwerg Chinchilla  96,5  J. Droogendijk 

Kleurdwerg zwart  96,5  H. Boone 

Kleurdwerg zwart  96,5  Comb. Huizer 

Pool roodoog   96,5  Comb. Dingemanse 

Pool Roodoog   96,5  A.M. de Fockert 

Pool blauwoog   96,5  Comb. Dingemanse 

 

Cavia’s 

Gladhaar eenkleurig  96,5  Comb. Jan en Hennie 

Alpaca Rood   97,5  B. Mimpen 

 

Sierduiven 

Oud Holl. Meeuw wit  97  A. Schelling 

 

Europese Klasse 

Holländer Schwarz  96,5  W.G. v.d. Zalm 

 



Clubshow A.K.P.V, een feest tussen mens en dier! 

 

Tekst: Adri Hertogh.                                                             

 

De bedrijfshal van Tuinderij Huizer leent zich perfect voor het houden 

van een kleindier tentoonstelling. Keuren in een ruime hal voorzien van eerlijk 
daglicht blijkt ideaal, beter kan niet! Zowel een gemoedelijke sfeer als de hoge 
kwaliteit van de dieren maken het feest compleet. Sommige (o.a. A.H. en H.v.d.B) 
hoor ik denken, het sfeertje is als in de Rotterdamse Kuip. Andere (b.v. P.Ben B.H) 
voelen zich alsof ze de Amsterdam Arena zijn binnengetreden.  
Hoe dan ook, bij binnenkomst is de vrolijke toon gelijk gezet, mensen zie je zichtbaar 
genieten!  
 
Een sportieve strijd, een perfecte sfeer en een tot in de puntjes verzorgde organisatie 
maakt het Ambachtse feest compleet!  
De inwendige mens komt niets tekort. Appeltaart, slagroom, verse koffie, een 
geweldig Chinees buffet, je zou hier bijna blijven wonen. Sommige A.K.P.V leden 

afkomstig uit het buitenland �� blijven in de regio slapen. Ik kan u verzekeren, niet 

alleen Brabantse nachten zijn lang.. Echter een ruime borst of soms zelfs een wam 

helpen de meeste liefhebbers besluiten na afloop van de keurdag weer huiswaarts te 

keren.  

Aankomend jaar heeft A.K.P.V speciaal voor haar leden ook weer iets “in petto”, zo 

verklapte H. de Hovenier met veel plezier. In 2022 werd er na de keuring gezamenlijk 

voetbal gekeken, hoe leuk kan het zijn! 

 

Laten we hopen dat onze AI gevoelige dieren in de nabije toekomst ook weer van de 

partij kunnen zijn. Het gemis is groot, het is stil, te stil, de ware kleindier liefhebber 

mist iets. Toch is het bestuur, uiteraard samen met haar leden in staat er weer een 

feest van te maken. Bestuur en leden A.K.P.V, 

Chapeau! Ook de 77 e editie van deze clubshow was van een grote klasse! 



K.L.N. zet ieder jaar een organisatie of vereniging in het zonnetje, een onderdeel van 

“eren en waarderen”. Hierbij nomineer ik A.K.P.V als toekomstig kanshebber, ja toch! 

Waarom niet? Waarom wel, moge duidelijk zijn! 

 

De keuring. Als schrijver en aandragen stonden Wim van Dongen en Adri Breure 

startklaar. Genoemde coryfeeën hadden er zin in, dat voel je als keurmeester. Twee 

topfokkers en nog veel belangrijker, twee echte liefhebbers. Hoe serieus ik tijdens 

een keuring bij u kan overkomen, humor hoort er bij en gelachen hebben we.. Wim 

en Adri bedankt! 

 

Bilal Mimpen fokt al vele jaren Angora’s, dit ras kom je niet iedere maand tegen. Ik 

ervaar een keuring als een eer! Wanneer je topkwaliteit op tafel krijgt geniet je 

dubbel. De Angora’s, enkele werkelijk fraaie type dieren voorzien van een fraaie pels. 

Het verschil werd gemaakt door de pelsconditie. Zowel in de open klasse als in de C 

klasse topdieren, petje af voor Bilal Mimpen. Mooie konijnen fokken is een kunst, 

Angora’s fokken en in showconditie brengen is Kunst met de hoofletter K, de K van 

KLASSE!  

 

De Rex in de kleur castor, het ras en de kleur van voorzitter Patrick Bakker. Bakker 

bracht jaren achtereen toppers in de kooien, zelfs een gouden tientje ontbreekt niet 

in de Zwijndrechtse prijzenkast. P.C. den Ouden showde twee knappe castor Rexen. 

Qua lichaamsbouw kwamen de dieren nog iets tekort. Vijf fraaie Klein Lotharingers, 

een prachtig ras, dat met de opvallend glanzende zwarte tekeningbeelden de show 

steelt op menig tentoonstelling. Fokker A. van Valen fokt dieren met een fraaie 

tekening en een lakzwarte kleur. Een moeilijk te fokken ras, alleen geschikt voor 

liefhebbers met geduld en een behoorlijke dosis doorzettingsvermogen.  

Wil v.d. Zalm fokt o.a. Hollanders, mooie dieren waaronder werkelijk fraaie type en 

bouw dieren, bovendien staan de dieren prima op de benen! Dieren met body, 

kogelrond en breed! Helaas waren de dieren nog vol in verharing. Klein Zilver, een 

collectie om te watertanden! Midden zwart, acht dieren waaronder enkele topdieren. 

Een jonge ram van Hugo van de Berg blonk uit op nagenoeg alle posities.  

Helaas, tijdens het beoordelen van de buikkleur en de gelijkmatigheid der 

verzilvering, constateerde ik een qua omvang aanzienlijk grote kale plek, jammer! 

Een oude ram van Comb. de Hammies mocht er ook zijn! In midden blauw enkele 

topdieren van Bert Heikoop, genoemde dieren blonken uit op het onderdeel benen 

en stelling, ook de pelskwaliteit mocht er zijn. In midden geel showde A.de Geus drie 

ZG vertegenwoordigers. Met name de bouw zien we graag gevulder en het beenwerk 

iets forser. 

 

 



In konijngrijs één fraaie oude ram in midden nuance en twee in de lichte nuance. Drie 

fraaie dieren van Bert Heikoop en Comb. de Hammies. Licht zwart spande de kroon! 

Negen van de elf dieren behaalde het fel begeerde F predicaat. Patrick Bakker 

scoorde met zowel een jonge ram als een jonge voedster F97! Laatst genoemde 

voedster blonk uit op positie twee en drie.  

Met name de pels was van een Unieke kwaliteit. Dit dier werd uiteindelijk het fraaiste 

dier van mijn keuring. Al klinkt het momenteel vreemd, 8 verdienstelijke Russen op 

een rij, schitterend. Zo komen we ze niet vaak tegen. Fraaie type dieren van Wim 

Kok en W. Stout, een jonge ram en voedster waren een lust voor het oog. 

Zaterdagochtend vroeg kreeg R.O.C Zuid, (opleiding tot keurmeester pelsdieren) de 

gelegenheid om 

een proefexamen te organiseren. Een mogelijkheid en gastvrijheid welke wij zeer 

waarderen. 

 

Tot de dag van vandaag zullen vele onder U terugkijken op een prachtige dag! Ik 

spreek de hoop 

uit dat er voor U allen nog vele mooie clubdagen zullen volgen! 

Bestuur en leden A.K.P.V bedankt, het was in één woord weer Uitmuntend! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Beste sportvrienden/dinnen 

Zoals ieder jaar wordt er weer getatoeëerd dat vind plaats. 

In de bedrijfshal aan de Langeweg 97 te Hendrik ido Amabcht 

Tatoeëren  gebeurd op Woensdagavond , vanaf 19.00 uur. 

Wilt u zich melden op Dinsdagavond door mij te bellen/appen op 0627371164 

Dan weet ik wie, ik kan verwachten. 

Het tatoeëer geld blijft 0,50 per dier. 

Data 2023 

15 Februari 

8 Maart 

22 Maart 

5 April 

 

19 April 

3 Mei 

17 Mei 

 

31 Mei 

21 Juni 

 

5 Juli 

19 Juli 

2 Augustus. 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 
 

Zo’n veertig tot vijftig gedumpte kippen en hanen bevinden zich in een buitengebied in 

Zwijndrecht. © Jeffrey Groeneweg 

Kippen en hanen massaal gedumpt 
in Zwijndrecht: ‘Niemand voelt zich 
verantwoordelijk voor die beesten’ 
Kippen en hanen worden massaal gedumpt in Zwijndrecht. Het 

pluimvee loopt vlak voor auto’s over straat en de hanen vechten 

elkaar de tent uit. ,,De populatie groeit steeds verder, de situatie is nu 

wel te gek geworden.” 

Jacolijn Groesbeek  

Zo’n veertig tot vijftig kippen en hanen in een buitengebied* in Zwijndrecht 

scharrelen over het asfalt. Een verwelkomend gekukel klinkt zodra de 

verslaggever met haar fiets de beestjes tegemoet rijdt. Nieuwsgierig komen 

ze dichterbij. Het beeld vormt een scherp contrast met drie dode dieren die 

in de berm liggen. 

https://www.ad.nl/zwijndrecht/kippen-en-hanen-massaal-gedumpt-in-zwijndrecht-niemand-voelt-zich-verantwoordelijk-voor-die-beesten~a6faabca5/227912482/
https://www.ad.nl/zwijndrecht/kippen-en-hanen-massaal-gedumpt-in-zwijndrecht-niemand-voelt-zich-verantwoordelijk-voor-die-beesten~a6faabca5/227912482/
https://www.ad.nl/zwijndrecht/kippen-en-hanen-massaal-gedumpt-in-zwijndrecht-niemand-voelt-zich-verantwoordelijk-voor-die-beesten~a6faabca5/227912482/


,Och, die kippen daar? Die beestjes zitten hier al jaren”, reageren Dirk van 

Loon (76) en Gerrit van Nee (71), die in de buurt van de kippen aan het 

tuinieren zijn bij moestuincomplex De Amateurtuinder. ,,Wij rijden er al 

veertig jaar langs. En wanneer de mensen op vakantie gaan, komen er 

weer wat nieuwe exemplaren bij”, vertelt Van Loon wat onverschillig. 

 

Schaamteloos gedumpt 

,,Tja, het is heel schaamteloos dat ze zo gedumpt worden, maar ze worden 

goed verzorgd”, meent moestuinder Wim van Drunen (82) even verderop. 

Diverse tuinders op het complex weten te vertellen dat een 

kippenliefhebber iedere ochtend en avond langskomt om de hennen en 

hanen te voeren. Van Loon: ,,Hij is gewoon dol op kippen, laat die man. De 

hanen vechten elkaar slechts sporadisch de tent uit. En over het algemeen 

rijden hier weinig auto’s, dus het zorgt niet voor een verkeersonveilige 

situatie.” 

 

Vangen 

Vrijdagmiddag lopen twee vrijwilligers van Comité Dierennoodhulp tussen 

de dieren. Trini van den Bos legt uit dat zij de hennen aan het vangen is. 

,,Het voorjaar komt er weer aan, dus proberen we nu zoveel mogelijk 

hennen te vangen zodat de populatie hier niet verder groeit. Deze hennen, 

we hebben er een stuk of zes gevangen en we gaan door tot we ze 

allemaal hebben, gaan nu mee naar een opvanglocatie van Red een 

Legkip. Vervolgens worden er nieuwe baasjes voor de dieren gezocht.” De 

hanen worden niet meegenomen, daar is momenteel geen opvanglocatie 

voor. 



 
Vrijwilligers zagen ook een hen in Zwijndrecht die zich maar op een poot kon 
voortbewegen. De voet van het dier bleek gebroken, deze is nu gespalkt. © Comité 
Dierennoodhulp 

 

Naar aanleiding van een melding van de Dordtse kunstenaar Mignon 

Nusteling zijn vrijwilligers op de plek in Zwijndrecht gaan kijken. ,,Net als 

Mignon maken wij ons ernstige zorgen over het lot van deze gedumpte 

dieren. Gemeenten hebben een wettelijke plicht voor de opvang van 

zwerfdieren en daar horen gedumpte hennen en hanen ook toe”, schrijft 

Sandra van de Werd van Comité Dierennoodhulp in een brief gericht aan 

wethouder Jacqueline van Dongen. 

Mensen veroorzaken dierenleed 

De gemeente Zwijndrecht geeft aan op de hoogte te zijn van de situatie. 

,,We hebben recent nog een signaal ontvangen dat de hennen en hanen 

daar lopen, dit speelt al langer”, vertelt een woordvoerder. Wethouder Van 

Dongen vindt het bedroevend dat mensen op deze manier met dieren 

omgaan en zo dierenleed veroorzaken. De gemeente heeft eerder een deel 

van het pluimvee ondergebracht naar kinderboerderijen in de buurt. 

https://www.ad.nl/zwijndrecht/kippen-en-hanen-massaal-gedumpt-in-zwijndrecht-niemand-voelt-zich-verantwoordelijk-voor-die-beesten~a6faabca5/227917232/
https://www.ad.nl/zwijndrecht/kippen-en-hanen-massaal-gedumpt-in-zwijndrecht-niemand-voelt-zich-verantwoordelijk-voor-die-beesten~a6faabca5/227917232/
https://www.ad.nl/zwijndrecht/kippen-en-hanen-massaal-gedumpt-in-zwijndrecht-niemand-voelt-zich-verantwoordelijk-voor-die-beesten~a6faabca5/227917232/


Het dumpen van dieren is strafbaar. En daarnaast 
heerst er vogelgriep. 
 Saskia Thijssen, Dierenbescherming 

,,Maar dat is dweilen met de kraan open”, reageert Saskia Thijssen kritisch 

van de Dierenbescherming. ,,Het dumpen van dieren is strafbaar. En 

daarnaast heerst er vogelgriep.” Bovendien geldt er sinds oktober 2022 een 

landelijke ophok- en afschermplicht voor locaties met risicovogels. De 

ophokplicht geldt voor bedrijven, de afschermplicht is voor hobbyhouders. 

 
'Verboden kippen te voeren', op de achtergrond zijn drie dode dieren te zien. © AD 

 

De Dierenbescherming ziet vaker van dit soort ‘dumpplekken’. ,,Het 

dumpen van dieren mag natuurlijk op geen enkele manier. Helaas zien we 

het wel vaak gebeuren.” Bij pluimvee zijn vooral hanen vaak de dupe, 

volgens Thijssen komt dit doordat ze meer herrie maken en minder lief en 

knuffelig blijken te zijn. Bovendien heb je als veehouder weinig aan hanen, 

want die leggen geen eieren en daar komt nog bij dat hanen onderling gaan 

vechten. ,,En dus besluiten ze vaak hun dieren te dumpen”, licht Thijssen 

toe. 

https://www.ad.nl/zwijndrecht/kippen-en-hanen-massaal-gedumpt-in-zwijndrecht-niemand-voelt-zich-verantwoordelijk-voor-die-beesten~a6faabca5/227918676/
https://www.ad.nl/zwijndrecht/kippen-en-hanen-massaal-gedumpt-in-zwijndrecht-niemand-voelt-zich-verantwoordelijk-voor-die-beesten~a6faabca5/227918676/
https://www.ad.nl/zwijndrecht/kippen-en-hanen-massaal-gedumpt-in-zwijndrecht-niemand-voelt-zich-verantwoordelijk-voor-die-beesten~a6faabca5/227918676/


Oproep aan bewoners 

Wethouder Van Dongen wil allereerst graag een oproep doen aan inwoners 

van Zwijndrecht: als je weet wie deze dieren achterlaat, meldt het. ,,Het is 

belangrijk om te voorkomen dat er meer dieren worden gedumpt. Deze 

dieren kunnen hier niet zomaar rondlopen. Mensen kunnen een melding 

doen in de gemeente-app Fixi, wij gaan dan vervolgens kijken hoe we het 

beste actie kunnen gaan ondernemen”, aldus een woordvoerder. 

 
Onder het pluimvee zijn het vooral hanen die vaak gedumpt worden, onder meer 
doordat ze meer herrie maken en geen eieren leggen. © Jeffrey Groeneweg 

In de brief aan de wethouder biedt Comité Dierennoodhulp een oplossing 

aan de gemeente en geeft Van de Werd aan dat zij hierover graag in 

gesprek willen, ook om massale dumpingen in de toekomst te voorkomen: 

,,Laat alle hanen en hennen van deze plek door het diervriendelijke 

vangbedrijf Hofganzen vangen. De gevangen hanen worden daarna door 

Hofganzen naar hun opvang Akka’s Ganzenparadijs in Dalen gebracht 

waar ze zich onder goede verzorging mogen uitleven in de hanenopvang.” 

*Op advies van Trini van den Bos wordt de exacte locatie van de dieren niet 

vermeld. De ervaring leert dat mensen de locatie juist gaan opzoeken 

wanneer dit expliciet wordt genoemd en hun dieren daar dan alsnog 

dumpen. 

https://www.ad.nl/zwijndrecht/kippen-en-hanen-massaal-gedumpt-in-zwijndrecht-niemand-voelt-zich-verantwoordelijk-voor-die-beesten~a6faabca5/227912486/
https://www.ad.nl/zwijndrecht/kippen-en-hanen-massaal-gedumpt-in-zwijndrecht-niemand-voelt-zich-verantwoordelijk-voor-die-beesten~a6faabca5/227912486/
https://www.ad.nl/zwijndrecht/kippen-en-hanen-massaal-gedumpt-in-zwijndrecht-niemand-voelt-zich-verantwoordelijk-voor-die-beesten~a6faabca5/227912486/


Geen kip te bekennen op dierenshow Hardenberg. 
 
 

 
 

Om maar met droef nieuws te beginnen: kippen ontbreken op de 42e editie van de 
driedaagse Dierenparade Noord, waar hobbyisten en fokkers hun fraaiste dieren 
showen. 
Doorgaans voeren kippen luid kakelend de boventoon, maar het vervoersverbod 
vanwege de vogelgriep leidt tot een serene rust in de evenementenhal van 
Hardenberg. 
 
Expo voorzitter Evert Visser kijkt wat beteuterd, want als kippen keurmeester kan hij 
oprecht genieten van een fraai gevormd stuk pluimvee dat hoog op de poten staat: 
Zo’n dier met een fraaie rode kam en de vleugels prachtig op hun plek, is heus 
cultureel erfgoed. 
 
Nu op deze show geen kip te bekennen is, verleggen de bezoekers de aandacht 
naar 3200 andere dieren die langs de schoonheidsmeetlat worden gelegd. Om te 
bepalen wie dit jaar Miss konijn of Mister cavia wordt, zijn tientallen keurmeesters in 
de weer. Bij gebrek aan een bikini ronde, bedienen ze zich ongegeneerd van fysieke 
intimiteiten. Zo staat Keurmeester Roel Schraa enthousiast in een zilverkonijn te 
knijpen. Voelen of de spieren en gewrichten goed ontwikkeld zijn, verklaart hij. 



 
Een hal verderop prikt duivenkeurmeester Jouke van de siepkamp in de tot een 
ballon opgeblazen nek van een Norwich Kropper. Het gevleugelde dier loopt een 
soort van leeg, doch geeft geen kik. Er zit alleen lucht in, aldus de beoordelaar, die 
daarmee slechts op de opezwollen nek doelt.  
De koerende luchtballon krijgt het predikaat uitmuntend, ook al lijkt het beestje in 
niets op een oer-rotsduif.  
 
 
 
 

 
 
 
 

 



Waar rare fokfratsen bij honden als bulldogs of maltezers fikse gezondheids 
problemen geven, valt dit bij dieren als duiven, kippen en cavia’s reuze mee, zo 
verzekert beursorganisator Visser. 
Commissies die het ideaalbeeld bepalen, houden terdege rekening met 
dierenwelzijn. 
Het zijn soms de deelnemers zelf die hun dieren onnatuurlijk opkalefateren; rode 
lippenstift op hanenkammen of zwarte stift om vlekken op een donkere vacht te 
verdoezelen, juryleden komen van alles tegen. Wie wordt betrapt, gaat met pek en 
veren de hal uit. Borstelen mag, net als met schapenwol poetsen voor de glans. Maar 
manipuleren is reden voor diskwalificatie. 
 
Op de show is Ine Mulder met vriendin Janneke Leijen uit Westzaan op zoek naar 
een Witte Wener. De vorige overleed onlangs. Ik heb al sinds mijn vijfde konijnen en 
wil niet zonder. Mijn vorige heette Louis, die ging mee naar de supermarkt en op 
vakantie. Na wat rondsnuffelen op de show vind ze een volwassen exemplaar bij de 
Groningse fokker Tiemen van Dijken. De vraagprijs van 30 euro is een schijntje, zo 
weet ook Ine. Desondanks haakt ze af, omdat ze een jong konijn wil. Verkoper 
Tiemen kan er mee leven. Het gaat me niet om geld, ik geef ze ook weleens gewoon 
weg. Alleen niet vlak voor kerst. 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 



 
Even verderop staan Milan (13) en zijn moeder Andrea (37) te twijfelen. Welk ras 
daar in de kooi zit, weten ze niet, maar de kleur is zo mooi. Thuis dreigt evenwel 
gevaar: straks bijt de hond hem dood. Het Hardenbergs gezin heeft een verleden 
met impulsaankopen. Eerder kwamen we met een koningspython thuis. De suggestie 
dat op de show voldoende levend voer voor dit reptiel voorhanden is, wordt 
weggewuifd. We hebben hem inmiddels weggedaan, het werd wat te gevaarlijk. Zo 
ontsnapt de door de keurmeesters als mooiste aangewezen Miss veldmuis op het 
nippertje aan  een wisse dood in een Overijsels terrarium. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Na de eieren ontbreken nu ook 
de kippen in Nieuw-Zeeland 

Een verbod op legbatterijen in Nieuw-Zeeland leidde al tot een groot ei-tekort 

in Nieuw-Zeeland. Inmiddels worden ook kippen schaars nu particulieren 

massaal in de achtertuin hun eigen eitjes willen produceren. 

Bob van Huët  

Wie er eerder was: de kip of het ei, doet er dezer dagen niet toe in Nieuw-Zeeland, 

want ze ontbreken allebei. De schappen waar eierdozen lagen zijn in de meeste 

supermarkten in Nieuw-Zeeland al weken leeg. Andere winkels beperken het aanbod 

zodat klanten maar één of twee dozen kunnen kopen. Dat laatste is het geval bij Pak 

N Save in Christchurch. 

De schaarste vloeit voort uit een verbod op legbatterijen dat al in 2012 werd 

afgekondigd maar dat vorige week van kracht werd. In de aanloop naar het verbod 

heeft driekwart van de kippenboeren hun productiemethode moeten aanpassen, zei 

Michael Brooks, directeur van de nationale Federatie van Eierproducenten (EPC). 

Een deel van de kippenboeren is er vanwege de nieuwe wet helemaal mee gestopt. 

Tien jaar geleden kwam 86 procent van de eieren uit legbatterijen, nu is dat nog 

maar 10 procent. 

De overgang was lang geleden aangekondigd, maar verloopt dus bepaald niet 

soepel. Veel Nieuw-Zeelanders zouden daarom gaan voor eigen oplossingen en 

kippen willen houden in de achtertuin. Gevolg: er is nu ook een tekort aan kippen. De 

vraag naar kippen en kip-gerelateerde spullen (materiaal voor een kippenren 

bijvoorbeeld) zou met 78 procent zijn gestegen. 



‘Perfecte storm’ 

Volgens EPC-baas Brooks zit de sector met een ‘perfect storm’. De aankondiging 

van de supermarkten om legbatterijeieren te weigeren, plus het einde van het 

legbatterij systeem, plus de gevolgen van corona, plus de stijgende graan kosten als 

gevolg van de oorlog in Oekraïne, plus stijgende ei-prijzen omdat de boeren hun 

productiemethoden hebben moeten veranderen: het komt nu allemaal samen. 

Nieuw-Zeeland zou het jaar beginnen met 700.000 hennen minder dan tien jaar 

geleden. 

 
Sommige supermarkten verkopen maar 1 doos per klant. © AP 

 

Inmiddels maken Nieuw-Zeelandse dierenorganisaties als SPCA zich zorgen om de 

run op kippen door consumenten die eigenlijk alleen maar eieren willen. ,,Ik begrijp 

dat het een goed idee lijkt, maar koop alsjeblieft geen kip tenzij je er langdurig voor 

kunt zorgen”, zegt dierenbeschermer Gabby Crazy tegen de Britse krant The 

Guardian. Degenen die kippen adopteren, zouden volgens haar misschien verrast 

zijn om te ontdekken dat de vogels tien jaar of langer kunnen leven, misschien alleen 

tijdens hun eerste twee of drie jaar eieren produceren en pas enkele maanden 

beginnen te leggen. ,,Het zijn leuke gezelschapsdieren om te hebben. Koop ze niet 

als eierproducenten.” 

https://www.ad.nl/buitenland/na-de-eieren-ontbreken-nu-ook-de-kippen-in-nieuw-zeeland~a8d3248c/226073505/
https://www.ad.nl/buitenland/na-de-eieren-ontbreken-nu-ook-de-kippen-in-nieuw-zeeland~a8d3248c/226073505/
https://www.ad.nl/buitenland/na-de-eieren-ontbreken-nu-ook-de-kippen-in-nieuw-zeeland~a8d3248c/226073505/


De SPCA ving vorig jaar al honderden kippen op die door ‘baasjes’ werden 

ingeleverd achtergelaten of in beslag genomen om redenen van dierenwelzijn. 

Kippenbaas Brooks vraagt om geduld: ,,Vanaf de dag dat een kuiken wordt gelegd, 

duurt het 4,5 tot 5 maanden voordat ze beginnen te leggen, dus [boeren] kunnen nu 

kuikens bestellen, maar mensen zullen maandenlang geen [eieren weer opgeslagen] 

zien. Die kippen gaan pas in mei beginnen met leggen.” 

De wet van Nieuw-Zeeland staat overigens nog steeds kippenfarms toe als die plaats 

bieden aan ongeveer 60 kippen en de vogels meer ruimte bieden dan in 

legbatterijen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Gedragstherapeut en manager Irma Klaassen (links) en beheerder Alma van 
Dorenmalen in de koppelruimte bij stichting Roze. © Doris van Gool / DCI media 
 
 
 
 

Konijnen die daten in een 
lovekamer? Jawel, in de 
Valentijnsweek, en ze worden er 
heel gelukkig van (mits het klikt...) 
EINDHOVEN - Het lijkt een grap, maar voor stichting Roze in 

Eindhoven is het een serieuze zaak: Valentijn-daten voor konijnen. De 

langoren zijn het gelukkigst als ze met z’n tweeën zijn, al moet er net 

als bij mensen wel sprake zijn van een echte match. 

Yolanda Neijts  

Om mensen te stimuleren er een konijn bij te nemen of sowieso met twee 
konijnen te beginnen, grijpt stichting Roze (Regionale Opvang Zwerfdieren 
Eindhoven) Valentijnsdag aan om dit concreet voor elkaar te krijgen. 
Mensen met een konijn kunnen in de Valentijnsweek een afspraak maken 

https://www.ad.nl/eindhoven/konijnen-die-daten-in-een-lovekamer-jawel-in-de-valentijnsweek-en-ze-worden-er-heel-gelukkig-van-mits-het-klikt~ad841ee5/227328958/
https://www.ad.nl/eindhoven/konijnen-die-daten-in-een-lovekamer-jawel-in-de-valentijnsweek-en-ze-worden-er-heel-gelukkig-van-mits-het-klikt~ad841ee5/227328958/
https://www.ad.nl/eindhoven/konijnen-die-daten-in-een-lovekamer-jawel-in-de-valentijnsweek-en-ze-worden-er-heel-gelukkig-van-mits-het-klikt~ad841ee5/227328958/


om een date voor hun single konijn in te plannen. Onder begeleiding van 
een gedragsadviseur worden de dieren in een speciale ‘lovekamer’ 
gekoppeld en eventuele matches beoordeeld. 

Slaat de vonk na een aantal ontmoetingen over? Dan kan adoptie worden 

geregeld, op voorwaarde dat ook de huisvesting ruim genoeg is. Mensen 

hoeven trouwens niet bang te zijn in een mum van tijd er een hele 

konijnenfamilie bij te hebben. 

Ook een match tussen twee vrouwtjes of twee 
mannetjes komt regelmatig voor 
René Bartels, Stichting Roze 

René Bartels: ,,Feit is dat de combinatie mannetje-vrouwtje het beste werkt. 

Daarom zorgen we er ook altijd voor dat in ieder geval een van de twee is 

geneutraliseerd. We kiezen het liefst voor castratie van het mannetje, 

makkelijker en minder ingrijpend voor het dier. Maar ook een match tussen 

twee vrouwtjes of twee mannetjes komt regelmatig voor.” 

Nieuw baasje 

Stichting Roze (Regionale Opvang Zwerfdieren Eindhoven) vangt 

momenteel bijna dertig konijnen op en dat is veel in vergelijking met andere 

dieren die daar tijdelijk verblijven. Bovendien vinden konijnen ook niet vaak 

weer een nieuw baasje dat voor hen wil zorgen. En daar is het de 

medewerkers van de dierenopvang juist om te doen. 

,,Veel mensen beginnen zonder goed na te denken aan een konijn”, zegt 

directeur-bestuurder René Bartels van Roze. ,,Ze zien er leuk uit en vooral 

kinderen zijn er dol op. Maar die zijn er vaak na een week of zes 

grotendeels al op uitgekeken en dan draaien de ouders er voor op. Dan 

wordt het deurtje van het konijnenhok toch wel eens opengezet.” 

Wat veel mensen niet weten, is dat de meeste konijnen het niet redden in 

het wild. Met als gevolg dat ze sterven of in slechte conditie worden 

gevonden en bij de opvang terechtkomen. 

 



Een konijn kan letterlijk sterven van eenzaamheid 
Irma Klaassen, Stichting Regionale Opvang Zwerfdieren Eindhoven (Roze) 

,,Bovendien zijn konijnen echte roedeldieren en dat weten de meeste 

mensen ook niet’’, vult diergedragstherapeut en manager Irma Klaassen 

aan. ,,Eenzame konijnen kunnen vervelende gedrags- en 

welzijnsproblemen ontwikkelen: ze plukken aan hun vacht, worden ziek of 

sterven letterlijk van eenzaamheid. In een groep of met zijn tweetjes wordt 

dit meestal voorkomen. Al kun je niet zomaar twee konijnen bij elkaar 

zetten, er moet een echte match zijn.” 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 


